
ROK 2020 

Již na počátku roku se začaly objevovat zprávy o zatím neznámém viru, šířícím se kdesi v Číně. 

V tu dobu nás ani ve snu nenapadlo, jakým způsobem bude tímto ovlivněn celý následující rok. 

Zatím jsme se ale těšili na novou Scanii. V lednu a v únoru jsme jezdili do THT Polička na 

konzultace a kontrolní dny a předání se nezadržitelně blížilo.  

 

Naše Scania CAS 20 při kontrolním dnu ve výrobním závodě THT Polička 

 

A tak ráno 6.3. krátce po osmé hodině zastavila nová CAS před zbrojnící v Dolním Bukovsku 

a starostka I. Makovičková vůz oficiálně převzala.  Zástupce firmy THT Polička provedl 

zaškolení strojníků zásahové jednotky a děvčata v kuchyni mezitím připravila pohoštění. 

Během odpoledne se přišli podívat další členové sboru i jednotky i další občané městyse a 

prohlídky, diskuze a nakonec  malá oslava se protáhly do večerních hodin. 

Před zařazením do výjezdu jsme se museli s vozem řádně seznámit a najet příslušný počet 

kilometrů. Tomu jsme se věnovali dalších několik týdnů. Jak se blížilo zařazení Scanie do 

výjezdu, které nakonec proběhlo 14.4., blížil se prodej a předání Liazky. O tu projevili zájem  

hasiči ve středočeských Hrusicích a 4.6. si ji odvezli. 

 



 

První umytí Scanie v den předání před premiérovým couváním do garáže si nenechal ujít 

Michal Emmer. 

 

Na první kondiční jízdě – zleva S. Klika, R. Molnár, T. Pavlásek, J. Bořuta a místostarosta 

městyse P. Malecha. 



 

 Dan Puchel´ kontroluje přítok do Hraďáku devíti proudy z bukovského potoka  

 

 

Čerpání do hraďáku – S. Klika ml. , J. Kolek, a S. Klika st. 



Se žádostí o pomoc za námi přišli místní rybáři. Po vyčištění Hraďáku potřebovali rybník co 

nejrychleji napustit. Nabízela se možnost čerpat vodu z Bukovského potoka do rybníka. 

Dostatečný průtok potokem byl zajištěn z místní vodárny, kde ten den proplachovali filtry. 

V 8.00 8.5. bylo vše připraveno a vodárna začala do potoka vypouštět vodu, kterou jsme čerpali 

až devíti B proudy přes hráz do rybníka. Při této akci jsme vyzkoušeli všechna naše čerpadla 

včetně nové Scanie. 

Mezitím jsme stihli 15.2. uspořádat tradiční Hasičský bál, tento rok s číslem 112. Byl to jeden 

z mála plesů, které se toto jaro podařilo uspořádat. Všechny následující plesy byly zrušeny 

z důvodu narůstající hrozby viru Covid 19. Jeho rozšíření se nevyhnulo ani České republice a 

od března se začala uplatňovat čím dál tvrdší karanténní opatření až k úplnému uzavření 

obchodu, služeb, průmyslu a společenského života. Došlo ke zrušení mnoha společenských a 

kulturních akcí, včetně akcí hasičů. Naše kuchyně tedy byla nucena na jaře zahálet. Uplatnili 

jsme ji pouze při pravidelném čištění koupaliště 17.5. 

 

Během karanténních opatření jsme pravidelně prováděli dezinfekci prostor ve škole. 

V ochranných oblecích Tyvek Pavel Vondra ml. i st. 

 

Věnovali jsme se tedy opravám a vylepšování prostor zbrojnice a materiálu: Obrousili jsme a 

natřeli stoly a lavice, do plechové garáže instalovali jeřábovou dráhu, opravili jsme bedny na 

stany, dřevěnou podlahu na montážní jámu a spoustu dalších maličkostí pod vedením starosty 

Slávy.  Byla také v klubovně instalována nová prosklená vitrína na prapory. Budeme tedy moci 

mít vystavené všechny prapory, které máme.  Nový prapor jsme chtěli posvětit společně se 

Scanií, ale kvůli Covidu jsme museli akci odložit na září. 

Začátkem června se situace přeci jen zlepšila a tak přes léto byla protiepidemiologická opatření 

uvolněna. Navštívili jsme tedy slavnostní otevření nové zbrojnice v Kardašově Řečici (13.6.) a 

posvěcení nové Scanie v Chrášťanech (27.6). Ke slovu se dostala i kuchyně a to v Pelejovicích 

na 110 výročí SDH (18.7), na pouti v Radonicích (25.7.) a na největší letošní akci na výročí 

hasičů ve Všemyslicích. 



Odložená volební schůze OSH se konala až 29.8. v areálu VŠTE v Českých Budějovicích. 

Starostou OSH byl opakovaně zvolen p. Jiří Žižka a 1. náměstkem byl zvolen náš starosta Sláva 

Klika. Jako volitelé se za náš sbor účastnili Jan Bořuta a Martina Koudelková. 

Den poté k nám dorazila další nádherná zpráva: Na MČR v Ostravě se stala Pavlína Nekolová 

vícemystriní ČR ve výstupu na věž v kategorii starší dorostenky. 

 

Medailistky MČR starších dorostenek ve výstupu na věž. První zleva vicemistryně ČR Pavlína 

Nekolová. 

 

Jak již bylo řečeno, svěcení nového praporu a CAS Scania bylo na jaře odloženo. Situace 

umožnila akci uspořádat až 5.9. v rámci tradičních Bukovských setkání. V dopoledních 

hodinách jsme uspořádali soutěž mládeže Bukovský trojboj (požární útok, štafeta 4x60m a 

uzlová štafeta) a odpoledne za účasti ZH okresu ČB, zástupců městyse I. Makovičkové a P. 

Malechy,p . vikáře Stolaříka, zástupců KSH a HZS došlo ke slavnostnímu předání a posvěcení 

nového vozu CAS20 Scania a nového praporu SDH Dolní Bukovsko. Prapor do našich rukou 

slavnostně předala jeho autorka p. Pavlišová. 



 

Starostka městyse Dolní Bukovsko I. Makovičková symbolicky předává klíč od Scanie veliteli 

jednotky S. Klikovi ml. 

 

 

Ke křtu šampaňským jsou připraveni D. Puchel´, P. Juhanyak, J. Koudelka, M. Svoboda a S. 

Klika ml. 



  

Čestná stráž P. Vondra ml, P. Vondra st. a M. Emmer sleduje posvěcení nového praporu a CAS. 

 

 

Starosta sboru S. Klika přebírá nový prapor od autorky paní Pavlišové. 

 

O týden později se konala Bukovská pouť se spoustou doprovodných akcí. Byli jsme městysem 

požádáni, abychom zajistili stany a lavice pro návštěvníky po celý víkend. Jelikož se akce 

konaly na různých místech, bylo potřeba vybavení často přemisťovat. Abychom nemuseli stany 



stále rozebírat a skládat, padl návrh přenést je postavené. A tak se během soboty mohli občané 

setkat na ulici se dvěma přenášenými stany, pod kterými podjížděla auta a podcházeli lidé. 

 

 

Přenášení stanu během bukovské pouti. 

 

 

Během podzimu se epidemiologická situace začala opět zhoršovat a společenský a sportovní 

život opět utichl. V plné činnosti zůstala jen zásahová jednotka. 5. a 13. 12 jsme uspořádali 

v objektu určeném k demolici pro nový lékařský dům cvičení s dýchací technikou a to se 

skutečným požárem uvnitř. Často se nám taková možnost nenaskytne a mohli jsme vyzkoušet 

i termokameru. 

Během roku nám přibyli noví členové. Jde o již zmíněnou Pavlínu Nekolovou, která se přešla 

od mladých hasičů mezi řádné členy, Zdeňka Fořta, VJ JSDH Žimutice, který se k nám do 

Bukovska přistěhoval a Karel Bříza ze Hvozdna. Oba posledně jmenovaní se zapojili také jako 

členové ZJ. 

Bohužel nás opustili členové pan Jiří Matoušek a pan Josef Holšán, dlouholetý člen výboru 

SDH Dolní Bukovsko a kronikář… 



 

Výcvik DT, s proudnicí Lukáš Vondra 

 

 

Výcvik DT, S. Klika v roli instruktora 

ZJ vyjela tento rok ke 37 výjezdům, z toho 31 technických pomocí (popadané stromy, ucpaná 

kanalizace, úniky olejů, dezinfece školy atd.), čtyřem požárům (Bzí, Hroznějovice, Ševětín, 

Kostelec) a dvakrát jsme byli povoláni k asistenci ZZS k transportu pacienta do sanitky. 



 

CAS 32 T148 u požáru chaty v obci Kostelec 6.1 2020 3:22h. 

 

 

Zaplavené Padělky po přívalovém dešti 14.6. 2020. 

 


